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رهبر معظم انقاب اســامی صبح چهارشنبه در دیدار 
ائمه جمعه سراسر کشــور، نماز جمعه را در سلسله قدرت 
نرم نظام اسامی، حلقه ای بسیار مهم و فریضه ای استثنایی 
خواندنــد و تأکید کردنــد: امام جمعه ســخنگوی انقاب 
اسامی اســت و یکی از وظایف اساسی او بازتولید مفاهیم 
معرفتی و مبانی انقابی و پاسخگویی به شبهات با زبان روز 

و تبیین مستدل آنها و رفتار پدرانه با همه است.
به گزارش ایسنا، آیت الله خامنه ای در ابتدای سخنان خود 
با گرامی داشت ایام متعلق به اهل بیت علیهم السام، به بیان 
اهمیت جایگاه نماز جمعه پرداختند و با اشــاره به جایگاه 
اســتثنایی آن در میان فرائض دینــی گفتند: »پیوند میان 
توجــه به خدا و حضور و اجتماع مردمی«، »ذکر و یاد خدا 
به صورت دسته جمعی و نزول برکات آن بر جمع«، »استمرار 
بدون توقف نماز جمعه در هر هفته«، »پایگاهی مهم برای 
طرح مســائل مختلف جامعه اعم از مسائل فکری، خدمات 
اجتماعی، همکاری های عمومی و آمادگی ها و بسیج نظامی« 
و »آمیختن معنویت با سیاســت« از مهمترین ویژگی های 
نمازجمعه است که آن را تبدیل به ظرفیت عظیم و فرصت 
فوق العاده کرده اســت. ایشان افزودند: نماز جمعه با چنین 
ویژگی هایی، حلقه ای مهم در سلســله قدرت نرمِ مُفصل و 

طولانی نظام اسامی است.
رهبر انقاب اسامی سپس با طرح این سؤال که »آیا در 
جمهوری اسامی توانسته ایم، نماز جمعه را در جایگاه رفیع و 
شایسته خود قرار دهیم« گفتند: به نظر می آید کوتاهی هایی 
داشته ایم که باید همت کنیم تا این کوتاهی ها برطرف شود 
که در این میان، برخی مســائل بر عهده شخص ائمه جمعه 

است و برخی هم بر عهده مدیریت کان ائمه جمعه.
رهبر انقاب اسامی درخصوص ائمه جمعه به دو موضوع 
اشاره کردند: ۱- منش و روش و شیوه زندگی امامان جمعه 

۲- محتوای خطبه های نماز جمعه.
آیت الله خامنه ای درباره منش و روش امام جمعه گفتند: 
امامان جمعه همانگونه که در خطبه های نماز جمعه، همه 
را امر به تقوا می کنند، خود نیز باید در تحصیل تقوا و عمل 
به آن حداکثر تاش خود را انجام دهند زیرا اگر غیر از این 

باشد، نتیجه عکس خواهد داد.
ایشــان »رفتار پدرانه با همه« را از دیگر الزامات رفتار و 
منش امام جمعه دانستند و افزودند: در نماز جمعه قشرها و 
ســایق مختلف حضور دارند، رفتار امام جمعه باید همانند 
رفتار پدر با فرزندان خود باشــد و باید همه را بر سر سفره 

معنویت و دین بنشاند.
رهبر انقاب اســامی با اشــاره به جشن میلیونی غدیر 
در تهران و حضور قشــرها و ظواهر مختلف، آن را پدیده ای 
عجیب خواندند و خاطرنشان کردند: در این جشن همه جور 
آدمی حضور داشتند و همه نیز با وجود تفاوت های ظاهری 

طرفدار دین هستند.
آیت الله خامنه ای افزودند: من در یکی از سفرهای استانی 
در جمع علمای آن استان به حضور افراد مختلف در مراسم 
استقبال اشــاره کردم و گفتم در میان مردم، افرادی گریه 
می کردند که شاید شما در برخورد با آنها احتمال دهید که 
حتــی اعتقادی به دین ندارند در حالی که همه آنها معتقد 

به دین هستند.
آیــت الله خامنــه ای در توصیه بعدی، امامــان جمعه را 
به ســلوک مردمی یعنی حضور در بین مــردم و گفتگو با 
آنــان توصیه کردند و افزودند: صِــرفِ رفتن بین مردم کار 
مهمی است بنابراین از مردم فاصله نگیرید و ارتباطات خود 
را به یک گروه خاص محدود نکنید، البته در طول این سالها، 
شبکه امامت جمعه جزو مردمی ترین نهادهای انقابی بوده 

است.

»ارتباط با جوانان و تدارک دیدن سازوکار مناسب برای 
آن« توصیه دیگر رهبر انقاب بود.

ایشــان افزودند: امام جمعه در روز جمعه مردم را امر به 
تقوا میکند با گفتار خود؛ من میگویم شــما در روز شــنبه 
و یکشنبه و دوشــنبه و سه شنبه و چهارشنبه و پنجشنبه 
مردم را امر به تقوا کنید با رفتار خود. والّا اگر ما روز جمعه 
دعوت به تقوا کردیم اما روز شــنبه یک عملی از ما سر زد 
که این با تقوا سازگار نیست، این اصاً به کلی باطل میکند. 
یعنــی نه حالا فقط باطل میکند، اصــاً، یک اثر به عکس  
دارد. مستمع را سر لج می آورد که چه دارند میگویند اینها. 
کمترین کاری که ممکن است بکند این است که دیگر نماز 
نیاید، این کمترین کاری است که میتواند بکند. از این بیشتر 
هم کارهایی میکنند. آمر به تقوا بایستی در امر تحصیل تقوا 

در خود کوشنده باشد.
ایشــان با اشــاره به فعالیت گروههای پرُ شمار جوان، 
خودجــوش، گمنام و بی ادعا در سراســر کشــور، وظیفه 
ائمه جمعه را ارتباط با این گروهها و حمایت از آنان خواندند 
و گفتند: شــرکت در خدمات اجتماعی، همچون کمک به 
مردم در حوادث طبیعــی و در مقابله با کرونا و جمع آوری 
کمک های مؤمنانه برای نیازمندان جزو کارهای لازم امامان 
جمعه است که بعضی از ائمه جمعه نیز انصافاً در این زمینه 

خوش درخشیده اند.
رهبــر انقاب اســامی در این زمینه تأکیــد کردند: ما 
طرفدار عدالت هستیم و پرچم آن را بلند کرده ایم اما تحقق 
عدالت بدون کمک به طبقه محروم و مستضعف معنا ندارد.

آیــت الله خامنه ای در توصیــه ای دیگر، بــا قدردانی از 
تاش های ستادهای برگزاری نماز جمعه در سراسر کشور، 
ائمه جمعه را به نظارت بر ســامت این ســتادها سفارش 
کردند و با تأکید بر پرهیز از ورود در فعالیت های اقتصادی، 
خاطرنشان کردند: از فعالیت اقتصادی حتی به عنوان تأمین 
هزینه های نماز جمعه باید اجتناب شود چرا که آثار منفی 
ورود بعضــی از آقایان محترم به ایــن فعالیت ها، هنوز هم 

دامن گیر نظام اسامی است.
ایشان اداره تشــکیات روحانیت و حوزه های علمیه را 
همواره مردمی خواندند و افزودند: حوزه های علمیه، مراجع 
و فضای حوزه، وابســته به مردم هســتند و احتیاجی به 
دولتها و قدرتها ندارند و این یک افتخار و امتیاز اســت. به 
همین علت اســت که حوزه های علمیه در قضایای مختلف 
توانسته اند بدون رودربایستی با دولتها در کنار مردم بایستند. 
بنابراین نمازجمعه نیز باید به همین شــکل و با کمک های 

مردمی اداره شود.
رهبر انقاب در ادامه به بیان چند نکته درباره خطبه های 

نمازجمعه و محتوای آنها پرداختند.
ایشــان، خطبه نمازجمعه و خطیب آن را ســخنگوی 
انقاب اســامی و تبیین کننــده و مطالبه گر مبانی انقاب 
خواندنــد و افزودند: هنر بزرگ خطیب جمعه این باشــد 
که مفاهیم معرفتی و انقابی همچون مســئله بسیار مهم 
عدالت، استقال، حمایت از مستضعفین و پیروی از شریعت 

را متناسب با نیازهای روز و با ادبیات جدید بازتولید کند.
آیــت الله خامنه ای بــا تأکید بر اینکــه خطبه ها باید پرُ 
مغز، آموزنده و پاســخگوی ســؤالات عمومی باشد، گفتند: 
ادبیات خطبــه باید گرم، صمیمی، اتحادآفرین، امیدبخش، 
بصیرت افــزا و آرامش بخش به مردم باشــد نه آنکه موجب 
اضطراب، حاشیه ســازی، تاطم روحــی، بدبینی به وضع 
کنونی و آینده شــود و برای هجمه معاندان نیز دســتاویز 

ایجاد کند.
ایشان یک مأموریت مهم خطبه های نماز جمعه را مقابله 
با شبهه پراکنی های دائم بدخواهان دانستند و گفتند: میدان 
رزم امروز، میدان قدرت نرم است و دشمن در این میدان با 
شبهه افکنی به دنبال رخنه در دژ مستحکم ایمان مردم و از 
بین بردن آنان است چرا که عامل پیروزی انقاب اسامی و 
ایستادگی مردم در دفاع مقدس و فتنه ها و هر عرصه دیگر، 

ایمان مردم بوده است.
رهبر انقاب، کار بزرگ جمهوری اسامی را باطل کردن 
نقطــه مرکزیِ هویتِ تمدن غرب یعنــی »تفکیک دین از 
سیاست« خواندند و افزودند: جمهوری اسامی با شعار دین، 
نه تنها خــود را حفظ کرد، بلکه با پیشــرفت ایران تاش 
طولانی غربی ها برای ناســازگار نشان دین و سیاست را به 
چالش کشید بنابراین مافیای قدرتهای غربی که در رأس آن 
صهیونیستها و سرمایه داران آن هستند و آمریکا نیز ویترین 
آنها است، از این حقیقت درخشان عصبانی، و دائماً در حال 

طراحی برای ضربه زدن به جمهوری اسامی هستند.
رهبر انقاب در ادامه به مسائلی که در روزهای اخیر درباره 
موضوع زن و حجاب مطرح است اشاره کردند و گفتند: این 
موضوعات از ابتدای پیروزی انقاب اســامی همواره مطرح 
بوده اســت و اخیراَ هــم بار دیگر به بهانــه حجاب، همان 

تاش های ناکام در حال تکرار است.
آیت الله خامنه ای افزودند: چند سال قبل، در جلسه ای، از 
من سؤال شد که در موضوع زن، در مقابل غرب چه دفاعی 
داریــد که من گفتم »دفاع ندارم، حمله دارم. آنها که زن را 

تبدیل به کالا کرده اند، باید دفاع کنند و پاسخ دهند«.
ایشــان با طرح این سؤال که »چرا به یک باره و بار دیگر 
رسانه های رســمی و دولتی امریکا و انگلیس و مزدورانشان 
بــه بهانه حجاب، موضوع زن را مورد هجوم قرار داده اند؟ و 
آیا واقعاً غربی ها مدافع حقوق زن ایرانی هستند؟«، گفتند: 
غربی ها همان هایی هســتند که اگر می توانستند آب را به 
روی ملت ایران ببندند، می بســتند، همانطــور که داروی 
کودکان پروانه ای را تحریــم کرده اند و اجازه نمی دهند به 
این کودکان دارو برسد؛ حالا غربی ها واقعاَ دلسوز زن ایرانی 

هستند؟
رهبر انقاب اسامی خاطرنشان کردند: حقیقت قضیه این 
است که زنِ با شرف و با استعداد ایرانی یکی از بزرگ ترین 
و مهمترین ضربه ها را به ادعاها و دروغ های تمدن غربی زده 

است و آنها از این موضوع به شدت عصبانی هستند.
آیت الله خامنه ای گفتند: غربی ها سالها است که می گویند 
تا زمانی که زن از قیود اخاقی و شرعی رها نشود، نمی تواند 
پیشــرفت کند و به مدارج عالیِ علمی، سیاسی و اجتماعی 
برســد اما زن ایرانی در بیش از چهل سال گذشته توانسته 
است با حجاب اسامی و چادر در میدان های مختلف علمی، 
اجتماعی، ورزشی، سیاسی، مدیریتی، اقتصادی و فرهنگی 
حاضر شود و به موفقیت ها و سربلندی های بزرگ دست یابد.

ایشــان تأکید کردند: موفقیت های زن مســلمان ایرانی 
باطل کننده تاش های دویست، سیصد ساله غربی ها بوده 
و به همین علت آنها از زن ایرانی عصبانی هستند و به بهانه 

حجاب، اقدام به شبهه افکنی و فضاسازی می کنند.
رهبر انقاب با اشــاره به مطرح شدن موضوع حجاب در 
خطبه های نماز جمعه در هفته گذشته و همچنین در فضای 
مجازی و رسانه ها، خاطرنشان کردند: در این موضوعات باید 
بســیار متین و منطقی و به دور از احساساتِ بی مورد، ورود 
کرد و باید با دلایل روشن، آن منطق استعماری غربی افشا و 
تبیین شود. آیت الله خامنه ای، تبیینِ همراه با متانت و اتِقان 
را در موارد دیگر نیز ضروری دانستند و افزودند: ممکن است 
در منطقه ای ناهنجاری وجود داشــته باشد که امام جمعه با 
در نظر گرفتن همه ماحظات، تصمیم به مطرح کردن آن 
در نمازجمعه دارد که باید با کیفیت مناســب و متناسب با 

جایگاه امام جمعه باشد.
رهبر انقاب با تأکید مجدد بر مقابله با شبهات دشمن و 
لزوم جدی گرفتن وظیفه جهاد تبیین، گفتند: برخی افراد 
در جنگ ســخت و در مقابل ضربات شمشــیر ایستادگی 
کردنــد اما در میدان جنگ نرم و در مقابل شــبهات زمین 

خوردند که البته یکی از دلایل این اتفاق، دنیاطلبی است.
ایشان، توصیه های بیان شده خطاب به ائمه جمعه را برای 
ســخنرانی های ایام محرم نیز صادق دانستند و با تأکید بر 
ضرورت جذب مخاطب و تــاش برای ارتقاء اجتماع مردم 
در نمازهای جمعه، افزودند: بر خاف برخی افراد که مدعیِ 
ضعیف شدن اعتقادات مردم هســتند، مراسم های بزرگی 
همچون جشن غدیر، عزاداری های محرم و صفر، راهپیمایی 
اربعیــن و کمک هــای مالی مــردم به حوزه هــای علمیه 
نشان دهنده قوی تر شدن ایمان و دین داری عمومی است و 
نباید ناتوانیِ فردی در جذب مردم به یک اجتماع به حساب 
بی دینی مردم گذاشته شود چرا که مردم در میدان هستند 
و این ما هستیم که باید با عمل به وظایف، خود را از میدان 

کنار نکشیم.
در ابتدای ایــن دیدار، حاج علی اکبری رئیس شــورای 
سیاستگذاری ائمه جمعه با اشــاره به برگزاری فریضه نماز 
جمعه در ۹۰۰ پایگاه در سراسر کشور، گزارشی از رویکردها، 
برنامه هــا و فعالیت های ناظر بــه افزایش کیفیت نمازهای 

جمعه بیان کرد.

توصیه های رهبر انقلاب در دیدار با ائمه جمعه:

تفاوتگفتارورفتارامامجمعهمستمعراسرلجمیآورد

رئیس قــوه قضائیه با بیان اینکه رهــا کردن مدیریت 
فضای مجازی به ضرر مردم تمام می شــود، گفت: تا امروز 
قدم های بلندی برای ایجاد شــبکه ملی اطاعات برداشته 
شــده و تاکید ما نیز آن است که هر چه زودتر شبکه ملی 
اطاعات به سرانجام برسد. به گزارش ایسنا به نقل از مرکز 
رســانه قوه قضائیه، حجت الاســام والمسلمین محسنی 
اژه ای، امروز چهارشــنبه )۵ مــرداد( از مرکز ملی تبادل 

اطاعات سازمان فناوری اطاعات ایران، بازدید کرد.
در جریــان این بازدید، عیســی زارع پور وزیر ارتباطات 
و فنــاوری اطاعات، عــدم تحقق کامل مقوله اشــتراک 
اطاعات و داده ها میان دســتگاه ها را یکــی موانع ایجاد 
دولت الکترونیک و هوشمند منسجم دانست و به تشکیل 
کارگروه تعامل پذیری دســتگاه ها که مصوب شورای عالی 
فضای مجازی اســت، اشاره کرد. بر اساس آمار مرکز ملی 
تبادل اطاعات، قوه قضائیه در ســال ۱۴۰۰ با ثبت ۱۷۸ 
میلیون اســتعام و ارائه ســرویس به حدود ۷۰ دستگاه 
دولتــی، عنوان دومین دســتگاه پرتعامل کشــور را از آن 
خود کرد. بر همیــن مبنا، مســئولان وزارت ارتباطات و 
مرکــز ملی تبادل اطاعات، از ســرویس دهی هوشــمند 
دســتگاه قضایی و اشــتراک مطلوب داده ها و اطاعات از 
ناحیه قوه قضائیه برای سایر دستگاه ها، قدردانی کردند. در 
خال این بازدید، رئیس قوه قضائیه در جریان کم و کیف 
ایجاد نظام پیشگیری هوشمند مبتنی بر اشتراک داده های 

دستگاه های حکومتی قرار گرفت.
ســامانه پنجره واحــد مدیریت زمیــن، بخش دیگری 
بود که رئیس دســتگاه قضا در مرکز ملی تبادل اطاعات 
ســازمان فناوری اطاعات ایــران، از آن بازدید کرد. بنا به 
گفته مسئول سامانه، تمامی اطاعات و داده ها در خصوص 

زمین و مالکیت آن در این سامانه تجمیع می شوند.
رئیــس قــوه قضائیه در جریــان این بازدیــد، یکی از 
دلایل عمده عدم اشــتراک کامل داده ها و اطاعات میان 
دستگاه های حکومتی را نواقص و کاستی های فنی دانست 

و بر اهمیت رفع این کمبودها تأکید کرد.
رئیس قوه قضائیه همچنین بر گســترش روحیه تعامل 
میان مدیران دســتگاه ها در راســتای اشتراک اطاعات و 
داده ها نیز  تاکید کرد و بر پیگیری و به ســرانجام رساندن 
تصویب »طرح یکپارچه سازی داده ها و اطاعات ملی« در 

مجلس تصریح داشت.
محســنی اژه ای، پــس از بازدید از مرکــز ملی تبادل 
اطاعات سازمان فناوری اطاعات ایران، طی سخنانی در 
جمع وزیر و مدیــران وزارت ارتباطات و فناوری اطاعات 
از روحیه جهــادی و پرتاش وزیر و مدیران این وزارتخانه 

تقدیر کرد.
رئیس قوه قضائیه در ادامه با اشــاره به سالروز عملیات 
غرورآفرین مرصاد و توطئه  دشــمنان با مزدوری منافقین 
کوردل برای حمله به کشــور، گفت : دشــمنان از قدرت 
ایمان و نظام ولایت فقیه بی اطاع بودند و نفهمیدند که با 
یک اشــاره امام امت، مردم به میدان خواهند آمد و توطئه  

معاندان و منافقان را خنثی می کنند.
رئیس دســتگاه قضا در ادامه با اشــاره بــه قول وزیر 
ارتباطات در خصوص ایجاد و توسعه شبکه ملی اطاعات، 
تصریح کرد: تا امروز قدم های بلندی برای ایجاد شبکه ملی 
اطاعات برداشته شــده و وزیر و مدیران وزارت ارتباطات 
نیز برای تحقق این مهم، مصمم هســتند؛ تاکید ما نیز آن 
اســت که هر چه زودتر شــبکه ملی اطاعات به سرانجام 
برسد و اعتقاد داریم تحقق این امر به منزله انجام یک کار 
ماندگار و بزرگ است. محسنی اژه ای تصریح کرد: هر مقدار 
هزینه کرد در بخش ایجاد شــبکه ملی اطاعات و توسعه 
زیرســاخت ها در این عرصه، به منزله یک سرمایه گذاری 
محسوب می شود و چنانچه این مهم تحقق نیابد، در آینده 
هزینه های زیادی به کشور تحمیل می شود. وی به اهمیت 
تبیین ضرورت ایجاد و توســعه شبکه ملی اطاعات برای 
عموم مردم و مسئولان اشــاره کرد و بیان داشت: یکی از 
وظایف شــما مدیران وزارت ارتباطات آن است که اهمیت 

ایجاد شبکه ملی اطاعات و توسعه آن را برای عموم مردم 
و مسئولان تبیین و تشریح کنید.

رئیــس قوه قضائیه با بیان اینکه ما باید در عرصه ایجاد 
شــبکه ملی اطاعات و توسعه زیرســاخت های این مقوله 
حرکت پرشــتابی داشته باشــیم، گفت: امیدوارم در این 
دوره بتوانیم تحقق شــبکه ملی اطاعات را شاهد باشیم و 
زیرســاخت های ناظر بر توسعه شبکه اطاعاتی و ارتباطی 
کشور را به منصه ظهور برسانیم تا بدین واسطه دستاوردها 

و پیشرفت های فرهنگی و اقتصادی برای کشور نائل آید.
رئیس دستگاه قضا در ادامه سخنانش در جمع مدیران 
وزارت ارتباطات اظهار کرد: تاکنون به میزان سرمایه گذاری 
صورت گرفته برای تحقق دولت هوشمند، بهره برداری های 
لازم تحقــق نیافته اســت و دلایل این امر نیــز می تواند 
ناشی از فقدان سیاســت و مدیریت واحد و عدم اشتراک 

زیرساخت ها و داده های دستگاه ها میان یکدیگر باشد.
رئیس قوه قضائیه با اشاره به ایجاد شورای عالی فضای 
مجازی با تدبیر صورت گرفته از ناحیه مقام معظم رهبری، 
گفت:  متأسفانه ما نتوانسته ایم به طور مطلوب از ظرفیت 
شــورای عالی فضای مجازی در راســتای سیاست گذاری 
واحد، حذف بخشی نگری، ایجاد نگاه ملی و مدیریت واحد 

در عرصه فضای مجازی و شبکه اطاعات، بهره بگیریم.
محســنی اژه ای در ادامه با بیــان اینکه توجه مردم و 
استفاده انها از پیام رسان های داخلی ملزوماتی دارد، گفت:  
بدخواهان چنین ترویج می کنند که اگر مردم از شــبکه ها 
و پیام رســان های داخلی اســتفاده کننــد امنیت و حریم 
خصوصی آنها به مخاطره می افتد لذا باید به مردم اطمینان 
داده شــود که با بهره گیری از این شبکه های بومی حریم 
خصوصی شان حفظ می شود؛ این مقوله نیاز به تبیین دارد 
و ضروری است دغدغه مردم در این رابطه به صورت واقعی 

رفع شود تا بیشتر به سمت پیام رسان های داخلی بیایند.
رئیــس قوه قضائیــه بیان داشــت: ادعا می شــود که 
هزینه های ناظر بر شــبکه ها و پیام رسان های اطاعاتی و 

ارتباطی در کشور ما گران تر از سایر کشورهای دنیا است، 
اگر این ادعا مقرون به واقعیت است باید در راستای ارزان 
کردن ارائه خدمات اقداماتی صورت گیرد و چنانچه ادعای 
گــران بودن هزینه های این عرصه در کشــور ما مطابق با 
واقعیت نیســت، باید در این زمینه اطاع رسانی و شفاف 

سازی صورت گیرد.
رئیس دســتگاه قضا با بیان اینکــه رها کردن مدیریت 
فضای مجازی قطعاً به ضرر مردم تمام می شــود گفت: در 
عین حال ضروری است در جهت تسهیل استفاده کاربران 
و مردم از شــبکه اطاعات و فضای مجازی بومی گام های 
بیشــتری برداریم به گونه ای که مردم و کاربران در هنگام 
بهره گیری و اســتفاده از این فضا و جســتجو در آن برای 
کاربردهــای مختلف در زندگی، حوصله شــان ســر نرود 
و اعصابشــان خُرد نشــود؛ البته این امر مســتلزم توسعه 

زیرساخت ها نیز می باشد.
وی اظهار داشــت : فضاســازی ها نباید ما را در مسیر 
اجرای قانون و دفاع از ارزش ها هراسان کند؛ در عین حال 
باید بهره گیری از بســتر شبکه اطاعات و فضای مجازی 
برای مردم آســان و ارزان شــود و امنیت مــردم در این 

شبکه ها را افزایش دهیم.
رئیس قوه قضائیه در پایان خاطرنشــان کرد: باید همه 
مسئولان ملزم به اجرای قانون باشند؛ باید قانون گرایی به 
یک فرهنگ عمومی تبدیل شــود و قانون گریزی برای یک 
مدیر عاوه بر ضد ارزش بودن هزینه نیز  در بر داشته باشد. 
پیش از سخنان رئیس قوه قضائیه، وزیر ارتباطات و فناوری 
اطاعات و جمعی از مســئولان و مدیــران این وزارتخانه 
به بیان دســتاوردها و پیشــرفت های حــوزه ارتباطات و 
اطاعات، از جمله توسعه شبکه ملی پرسرعت و امن برای 
خدمات دهی هوشــمند به مردم، شناسایی برخط جرائم با 
همکاری دادســتانی، افزایش ترافیک پلتفرم های داخلی، 
پنجره ملی خدمات دولت هوشمند، گسترش پوشش فیبر 

نوری و فناوری فضایی و ماهواره ای پرداختند.

نماینده مردم خمینی شهر با اشاره به بیانات رهبری در 
ســال ۱۳۸۰ پیرامون مساله آب اصفهان گفت: مقام معظم 
رهبری ۲۰ ســال قبل بحث آب اســتان اصفهان را مطرح 
فرمودند و نســبت به بعضی از طرح  ها به شــکل خاص نام 
بردند، اما امروز بعد از ۲۰ سال طرح  هایی همچون تونل سوم 

کوهرنگ زمین مانده و اجرایی نشده است.
به گزارش ایســنا، حجت الاسام محمدتقی نقدعلی در 
جلسه علنی چهارشنبه مجلس شــورای اسامی در ابتدای 
نطق میان دســتور خود از رئیس مجلس خواست تا به اتاق 
فرمان دســتور دهد تا بخشی از بیانات رهبر معظم انقاب 
اســامی پیرامون مسائل خاص اصفهان از جمله آب و تونل 
ســوم کوهرنگ را پخــش کنند.وی پــس از پخش بیانات 
رهبری در صحن مجلس تصریح کــرد: بیاناتی که از رهبر 
معظم انقاب اسامی شــنیدید، مربوطه به سال ۱۳۸۰ در 

دولت اصاحات اســت، یعنی قریب به ۲۰ سال از این نطق 
می گذرد و مقام معظم رهبری ۲۰ سال قبل بحث آب استان 
اصفهــان را مطرح فرمودند و از بعضی از طرح  ها به شــکل 
خاص نام بردند، اما امروز بعد از ۲۰ سال طرح  هایی همچون 
تونل ســوم کوهرنگ زمین مانده و تعطیل شــده و اجرایی 
نشده اســت. نماینده مردم خمینی شهر افزود: حتی اظهار 
نظرهایی می شــود که این تونل غیر قانونی است. شما کام 
مقام معظم رهبری را شــنیدید که تصریح می کنند که این 

پروژه و این طرح به زودی به اتمام برسد.
نقدعلی در ادامه اظهار کرد: البته چون همه ما اهل ایران 
هســتیم و ایران باید یکپارچه باشــد، به طور مثال همین 
تونل  هایی که گاهی مورد اعتراض برادران عزیزم در اســتان 
خوزستان یا چهار محال و بختیاری قرار می گیرد، آورده آبی 
این تونل  ها ۳۸۰ میلیون است که به اغراق رئیس حوزه آبریز 

زاینده رود کل این آورده همان بالادست در اثر توسعه آبی 
که اتفاق افتاده است، مصرف می شود. وی خاطرنشان کرد: 
اینجا می خواهم به وزیر نیرو اعام کنم که هر کســی آمد و 
یک ضربه  ای به زاینــده رود زد، در دولت اصاحات مجوز 
انتقال آب به دیگر استان ها صادر شد و در دولت  های نهم و 

دهم مجوز برداشت   های بی حد و حساب صادر شد.
این عضو کمیســیون کشــاورزی، آب و منابع طبیعی 
مجلس خطاب به رئیس جمهور گفت:: امروز که قرارداد ۴۰ 
میلیارد دلاری نفت و گازپروم روســیه را می بندید، توسعه 
میادین نفتی را در دستورکار قرار دادید، امروز آقای پوتین و 
آقای اردوغان و مقامات بلندپایه کشورها می آیند و در تهران 
با مقام معظم رهبری ماقات می کنند، آن کسانی که گفتند 
شــما مذاکره با دنیا را بلد نیستید و اخیرا شنیدم باز هم در 
این مورد اظهار نظر می کنند، ببینند مذاکره با دنیا و ارتباط 

با همسایگان چطور است که به فضل خدا در آینده نزدیک 
ثمرات این دیپلماسی اقتصادی را خواهیم دید.

نقدعلی یادآور شــد: همین جا بــه رئیس جمهور اعام 
می کنم که تدبیری نســبت به حکمرانی آب کنید، امروز ما 
در جلسات تخصصی می  نشینیم، مشکل آب کشور، مشکل 
آب سمنان، کرمان، شــمال، جنوب، شرق و غرب کشور با 
تدبیر زیبا قابل حل اســت، اما نه اینکه هر دولتی بیاید یک 
ضربــه  ای به یک حوزه آبریز بزند و ســپس نفر بعد وقتی 

می آید ضربه بعدی را وارد کند.
نماینــده خمینی شــهر تاکید کرد: امــروز حقابه ۱۸۰ 
میلیونــی گاوخونی مطالبــه ما از وزیر نیرو اســت و برای 
طرح  های جدیدی که می خواهد احداث شود ما حرف برای 
گفتن داریم، البته قبول داریم مساله نباید بین مردم مطرح 

شود.

محسنی اژه ای: 

شبکه ملی اطلاعات هر چه زودتر به سرانجام برسد

تونل سوم کوهرنگ بعد از ۲۰ سال همچنان اجرایی نشده است

دادستان کل کشور اعلام کرد
امکان استفاده از سهام به عنوان وثیقه

دادستان کل کشور از امکان توثیق »سهام« برای جلوگیری شدن از بازداشت 
متهمان خبر داد. به گزارش ایسنا، محمدجعفر منتظری در مراسم رونمایی از فاز 
اول سامانه توثیق الکترونیک ستاره، با تاکید بر اینکه یکی از اصول مهم در سند 
تحول قضایی اســتفاده از فناوری های هوشمند و به روز است، اظهار کرد: هرچه 
این امکان بیشــتر فراهم شود برای مردم و دستگاه قضا بهتر است و انتظار داریم 
دولت و مجلس در حوزه گسترش این موضوع مساعدت کنند. وی ادامه داد: افراد 
به دســتگاه قضا مراجعه می کنند و باید یک ضمانت قابل دسترس داشته باشند 
تا فرایند به حکم نهایی منتهی شــود که گاهی زمان بر است. در این میان گاهی 
فردی که می خواهد وثیقه تهیه کند با مشکل موجه می شود. از طرف دیگر قاضی 
به دلایل قانونی نمی تواند حکم ازادی فرد را صادر کند. بنابراین ممکن است فرد 
بی گناه زندانی شــود. دادستان کل کشــور افزود: امکان توثیق سهام از بازداشت 
افــرادی که ضرورت ندارد جلوگیری می کند. البته باید درمورد نوســانات قیمت 

سهام، کار کارشناسی صورت بگیرد و زمانی که به نتیجه رسید اعام می شود.

عملیات انفجار یک مرکز صنایع حساس دفاعی کشور 
شکست خورد

وزارت اطاعات جزئیات بیشــتری از دســتگیری و تجهیزات تیم تروریستی 
شناسایی شده رژیم صهیونیستی را منتشر کرد. به گزارش ایسنا، متن اطاعیه دوم 

وزارت اطاعات درباره این تیم تروریستی به این شرح است:
به دنبال اعام گزارش بازداشــت یک تیم تروریســتی وابسته به رژیم غاصب 
صهیونیستی، بخشی از اطاعات به دست آمده را به استحضار ملت شریف ایران 

می رساند.
۱- هدف تروریست های وابسته به رژیم صهیونیستی، انفجار یک مرکز صنایع 

حساس دفاعی کشور بود.
۲- صهیونیست های تبهکار، متناسب با اهمیت و حساسیت مرکز مورد نظر، 
پیچیده ترین شیوه های ترکیبی برای شناسایی جغرافیای هدف و تخریب وسیع 

آن را طراحی کرده بودند.
۳- عناصر عملیاتی تیم عمل کننده از اعضای گروهک تروریســتی و مزدور 
کومله هستند که مستقیماً توسط عبدالله مهتدی، سرکرده آن گروهک برای این 
مأموریت انتخاب و به افسران موساد معرفی شده بودند. شایان ذکر است مُزدوری 
گروهک کومله برای رژیم صهیونیستی از گذشته کشف و مستند شده بود اما این 
ارتباط در ســال های اخیر کاماً نزدیک و نیمه علنی شده است تا آنجا که انجام 
عملیات نیابتی از طرف رژیم صهیونیســتی به کارکرد شناخته شده آن گروهک 

مزدور تبدیل شده است.
۴- ســربازان گمنام امام زمان)عج( پس از بازداشت تروریست ها، و در مرحله 
اول با هدفِ حفظ ارتباط آن ها با افسرانِ عملیاتی موساد، دستگیری ها را به صورت 
کاماً ســفید انجام دادند. این رهیافت موجب فراهم آمدن امکان شناسایی کلیه 
اعضای تیم های عملیاتی، پشتیبانی و شیوه های راهبری عملیاتی سازمان موساد و 
کشف زمان دقیق اجرای عملیات شد. آن سازمان تروریستی پس از شکست بزرگ 
در اجــرای عملیات و بی اطاعی از وضعیت تیم عملیاتی، مرتبطین و تجهیزات 
حسّاس همراه آنها، یکشنبه گذشته به گروهک مزدور کومله دستور دادند ضمن 
اقدام بی سابقه، بازداشت تعدادی از عناصر خود را اعام نماید! این وزارت خانه در 
روزهای آینده و با برطرف شــدن برخی ماحظات اطاعاتی و حفاظتی، تعداد و 
هویت عواملِ عملیاتی بازداشت شده و نیز عناصرِ مرتبطِ مقیم خارج از کشور را 

اعام خواهد نمود.
۵- گســتردگی و تعدد تجهیزاتِ همراه تروریست ها در حدی بوده که امکان 
حمل مستقیم آن ها توسط اعضای تیم عملیاتی وجود نداشته است. بنابراین در 
قالب جاســازی در لوازم پوششی و از مسیر کولبری، از اقلیم کردستانِ عراق وارد 

کشور کرده بودند.
۶- بخشی از تسلیحات و تجهیزاتِ کشف و ضبط شده از تروریست ها به شرح 

ذیل است:
۶/۱- ۸ بمب بسیار قوی برای انفجار هدف اصلی و ۸ بمب کوچک مخصوص 

تخریب تجهیزات همراه تیم پس از اجرای عملیات اصلی.
۶/۲- ۴ قبضه ساح کمری ویژه همراه با صدا خفه کن و تعداد زیادی فشنگ 

مربوط.
۶/۳- آخرین نسخه های سیستم های ارتباطی ویندوز قرمز، تعداد قابل توجهی 

لپ تاپ و گوشی های تلفن همراه و روترهای مخصوص.
۶/۴- ابزارهای فنی ویژه برای اخال در سیســتم های کنترلی محیط هدف و 

نیز برای انفجار از راه دور.
۶/۵- مجموعه کاملِ ابزار گریم، کاه گیس و وسایلی برای تغییر اثر انگشت.

۶/۶- مقادیر قابل توجهی ارزهای خارجی و ریال ایرانی.
۶/۷- اسناد هویتی مختلفِ جعلیِ ایرانی و غیر ایرانی.

۷- وزارت اطاعــات ضمن ســپاس خاضعانه بــه درگاه بیکــران الهی که 
همواره هادی، حامی و حافظِ مجاهدانِ گمنام اســام و ایران در عرصه های خطیر 
مأموریت های شان بوده است اعام می دارد که تیم عملیاتی دستگیر شده نه تنها 
موفق به کارگذاری بمب ها در محیط هدف نشدند بلکه پیش از دستگیری اعضای 
آن و در حالی که به طور کامل در محاصره تور امنیتی دلاورانِ گمنام قرار داشتند 
و به عنوان اقدامی کاماً احتیاطی، اطاعات و هشدارهای لازم به مراکز مرتبط داده 
شده بود تا در صورت بروز هرگونه رخدادِ پیش بینی نشده در مراحل دستگیری ها، 
تروریست ها نتوانند حتی به اطرافِ محیط هدف نیز دسترسی پیدا کنند. در پایان 
وزارت اطاعات به غاصبانِ رسوایِ قدس شریف و حامیان عمال تروریستی آن ها 
صریحاً و قویاً اعام می نماید گرچه در انجام هدف جنایت کارانه خویش با شکست 
بزرگ مواجه شدند، اما صرفِ »اعزام تیم به حریم مقدس جمهوری اسامی ایران« 
نیز بی پاســخ نخواهد ماند، همچنان که پیش از این هــم هیچ یک از اقدامات 
تروریستی آن ها بی جواب نمانده، اما مصالح »صهیونیزم بین الملل« در سکوت و 

کتمانِ مصائب وارده به آنها بوده است.

نشان خورشید تابان ژاپن به عراقچی اعطا شد
مراســم اعطای نشان خورشید تابان، ســتاره زرین و سیمین به سید عباس 
عراقچی معاون سابق وزیر امور خارجه در امور سیاسی و سفیر اسبق ایران در ژاپن 
در محل اقاماتگاه ســفیر ژاپن در ایران برگزار شد. به گزارش ایسنا، سفارت ژاپن 
در ایران اعام کرد: چهارشنبه در محل اقامتگاه سفیر ژاپن با رعایت پروتکل های 
بهداشتی، مراسم دریافت نشان خورشید تابان، ستاره زرین و سیمین توسط دکتر 
سید عباس عراقچی انجام شد. در تاریخ ۲۹ آوریل سال ۲۰۲۲ میادی )به وقت 
ژاپن( دولت ژاپن نشان خورشــید تابان، ستاره زرین و سیمین را به سیدعباس 
عراقچی )معاون ســابق وزیر امور خارجه در امور سیاسی و سفیر اسبق ایران در 
ژاپن( اعطا کرد. سیدعباس عراقچی در وزارت امور خارجه جمهور ی اسامی ایران 
عهده دار مسئولیت های بسیار مهمی بوده، از سال ۲۰۰۸ به عنوان سفیر ایران در 
ژاپن، از سال ۲۰۱۳ به عنوان معاون وزیر امور خارجه در امور حقوقی و بین الملل 
و از سال ۲۰۱۸ به عنوان معاون وزیر امور خارجه در امور سیاسی، فعالیت داشته 
و در حفظ و توسعه روابط ایران و ژاپن نقش بسزایی ایفا کرده است. سفارت ژاپن 
در ایــران برای عراقچی موفقیت های روزافــزون در زمینه ارتقای روابط دوجانبه 

آرزومند است.

وزیر اقتصاد شخصا به موضوع بورس ورود کند
نماینده مردم شاهین شهر در مجلس شورای اسامی از وزیر اقتصاد خواست تا 
شخصا به موضوع بورس ورود و شفاف سازی کنید، چراکه به اعتماد مردم ضربه 
وارد می کند. به گزارش ایسنا، حسینعلی حاجی دلیگانی در نطق میان دستور خود 
در جلسه علنی چهارشنبه مجلس شــورای اسامی گفت: از اقدامات موثر ارکان 
مختلف حاکمیت نظام اسامی که باعث شــد باشگاه کشورهای ضد تحریمی از 
جمعیت حدود یکصد میلیون به بیش از نیمی از جمعیت جهان تبدیل شود، تشکر 
می کنم. نماینده مردم شاهین شهر در مجلس شورای اسامی تاکید کرد: انتظار 
است آنچه که در مجلس شورای اسامی توسط نمایندگان مردم مصوب می شود 
پیگیری کنید که اجرایی شود. مثا مصوبه ای در قانون بودجه سال ۱۴۰۰ داشتیم 
مبنی بر اینکه تمامی اقامی که متاثر از توزیع ارز ۴۲۰۰ تومانی به آن نحو اســت 
با شیوه جدید توزیع همان ارز، قیمت هایش از قیمت های شهریور ۱۴۰۰ بیشتر 
نشود که این مصوبه اجرا نشده که اگر اجرا شده بود، در بخش های اقتصادی این 

نابسامانی ها را نداشتیم.
نماینده مردم شاهین شهر خطاب به وزیر اقتصاد گفت: شخصا به بحث بورس 
وارد شوید و شفاف سازی کنید که چرا این همه به اعتماد مردم ضربه می خورد؟ 
همچنین از وزیر نیرو انتظار است که نسبت به اینکه آب زاینده رود باید دائمی شود 
برنامه جامع ارائه دهند، چراکه فرونشســت کل بخش مرکزی اصفهان را در خود 

فرو می برد.

اخبار کوتاه


